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 رئیس قــوه قضائیــه گفــت: به تازگی 
حکمی صادر شــده، مبنی بر اینکه در یکی 
از نقاط کشــور، فرد محکوم باید برای مدت 
معینی به نماز جمعه برود و قاضی اجرای 
احکام نیز در نامه ای خطاب به امام جمعه 
آن منطقه، خواســته که درباره حضور فرد 
محکوم در نماز جمعه، اعمال نظارت شود؛ 
ســوای حکم جایگزین حبس صادرشــده، 
نحــوه نظارت بر آن نیز قابل تأمل و تعجب 
اســت.  به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، 
محسنی اژه ای  حجت الاسلام والمســلمین 
دیروز در ســخنانی در نشست شورای عالی 
قــوه قضائیه، با اشــاره به برگزاری پرشــور 
مراســم ۱۳ آبان، روز ملی مبارزه با استکبار 
جهانی در سراسر ایران اسلامی، اظهار کرد: 
آمریــکای جنایتکار و جهان خــوار در رأس 
مســتکبران عالم اســت؛ امام عظیم الشأن 
مــا، بســیار هوشــمندانه، این مســتکبر را 
شــناختند و فرمودنــد هر چه فریــاد دارید، 
بر ســر آمریکا بکشــید و ایضا فرمودند که 
مبارزه مــا با آمریکا تا آخــر عمرمان ادامه 
دارد؛ چرا کــه آمریکایی ها برای رســیدن به 
مطامع خود هر جنایتی را مرتکب می شوند؛ 
امــروز بیش از پیش فرمایشــات امام راحل، 
آن شــخصیت الهی، برای مــا ملموس و 
آشــکار اســت. آمریکایی هــای جنایتکار و 
مُزَور و دغلکار دشــمن ترین دشمنان برای 
اســلام و بشریت هســتند و به هیچ قاعده 
و تعهــدی پایبند نیســتند. امــروز همگان 
شاهدند که آمریکا از رژیم غاصب و سفاک 
صهیونیستی، حمایت تمام و کمال به عمل 
می آورد.محسنی اژه ای اظهار کرد: در حوزه 
نظارت مقامــات قضائی بــر زیرمجموعه 
اعــم از نظارت های حضــوری و میدانی و 
دیگر نظارت های موردی نیز پیشــرفت های 
مطلوبی حاصل شده و در کنار آن، انضباط 
واحدهای قضائــی در حوزه هــای مالی و 
تنظیم اوقات نیز افزایش یافته اســت. این 
مهم باید با قوت بیشتری استمرار یابد و هیچ 
توقفی نباید در آن باشد. رئیس قوه قضائیه 
بیــان کرد: در حوزه اعمــال نظارت کامل و 
جامع از سوی مقامات قضائی و دادستان ها 
بر اقدامــات ضابطان و بر تحقیقات ناظر بر 
پرونده ها نیز پیشــرفت های خوبی حاصل 
شده است که این مهم نیز باید با قوت هرچه 
بیشتر ادامه یابد. محســنی اژه ای افزود: در 
بخش مرتبــط با پرهیز از صــدور قرارهای 
منتهی به بازداشــت موقت در مواردی که 
بازداشــت متهم ضروری نیست، نیز اگرچه 
اقدامات مؤثــری انجام شــده و آمارها نیز 
بیانگــر پیشــرفت در این حوزه اســت، اما 
همچنان باید به این مهم اهتمام بیشــتری 
داشــت و مقامات قضائی بایــد به  گونه ای 
تمهید کنند کــه متهمی کــه ضرورتی در 
بازداشــت او وجود ندارد، بازداشت نشود و 
بتواند در اســرع وقت، قرار صادره را تأمین 
و تودیع کند؛ بر اســاس این تأکید می کنم که 
دادستان  کل نظارت بیشتری بر این موضوع 
داشته باشد. رئیس قوه قضائیه تصریح کرد: 
در حوزه  بســیار مهم حُســن خلق و تکریم 
ارباب رجوع نیز شــاهد پیشــرفت هایی در 
مراجع و مراکز قضائی هســتیم و به استناد 
نظرسنجی انجام شده در یک مؤسسه معتبر، 
رضایت مردم از عملکرد عدلیه در حوزه ها 
از جملــه تکریم  و شــاخص های مختلف 
ارباب رجوع، دارای آماری پذیرفتنی اســت؛ 
اما باید تأکید کنیم که اصلا نباید به این حد 
قانع باشیم و باید هرچه بیشتر بر تلاش خود 
بــرای جلب رضایت مــردم و مراجعان به 
واحدهای قضائی بیفزاییم.محســنی اژه ای 
افــزود: در حوزه هایــی نظیــر صیانــت از 
بیت المال و حقوق عامه و همچنین اعمال 
مجازات های جایگزین حبس، پیشرفت های 
مطلوبی داشــتیم، اما تأکید مــا بر تلاش و 
مساعی بیشتر در این حوزه هاست؛ همچنین 
در بخش اعمــال مجازات هــای جایگزین 
حبــس نیز بار دیگر تأکیــد می کنیم که این 
مجازات ها از یک ســو باید قابلیت اجرائی 
داشــته باشــند و از ســویی دیگر، موهن و 
وهن آمیــز نباشــند. برای نمونــه، به تازگی 
حکمی صادر شــده مبنی بر اینکه در یکی 
از نقاط کشــور، فرد محکوم باید برای مدت 
معینی به نماز جمعه برود و قاضی اجرای 
احکام نیز در نامه ای خطاب به امام جمعه 
آن منطقه، خواســته که درباره حضور فرد 
محکوم در نماز جمعه، اعمال نظارت شود. 
ســوای حکم جایگزین حبس صادرشــده، 
نحوه نظارت بر آن نیز، قابل تأمل و تعجب 
اســت! بار دیگر تأکید می کنم که قضات در 
صــدور احکام جایگزین حبــس، دقت  نظر 
داشته باشــند تا این احکام سبب زایل شدن 
زحمات و اقدامات انجام شده از ناحیه آنها 

نشود و موهن و تمسخرآمیز نیز نباشد. 

جامع نیازمندیممحسن رضایی: به  جای مصوبه مولدسازی، به قانونی 
دبیر شــورای  عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا گفت: «لازم است قانون 
جامعــی به  جای مصوبه مولدســازی از اموال بدون  اســتفاده دولت به 
مجلس ارائه شود». به گزارش خبرآنلاین، صدوشصت وپنجمین جلسه کمیسیون 
شــورای  عالی هماهنگی اقتصادی ســران قوا به ریاست محسن رضایی و حضور 
وزرای اقتصاد، بهداشت، تعدادی از نمایندگان مجلس و نمایندگان سازمان های 
مرتبط برگزار شــد. در موضوع «بررسی درخواســت وزارت دارایی و دفتر هیئت 
دولت با موضوع تمدید مصوبه مولدسازی دارایی های دولت» پس از توضیحات 
عبدالناصر همتی، وزیر اقتصاد و امور دارایی، محســن رضایی با بیان اینکه اموال 
فراوان و ثروت عظیمی متعلق به دولت وجود دارد که بدون استفاده مانده است، 
اظهار کرد: باید قانون جامعی برای اســتفاده صحیح از این منابع عظیم به  جای 
مصوبه قبلی سران قوا نوشته شود و دولت با این حجم ثروت بزرگ بدون  استفاده، 
نباید هر سال دچار کســری بودجه های فزاینده باشد. رضایی با بیان اینکه دولت 
باید در یک سال لایحه ای کامل در این زمینه به مجلس ارائه دهد، یادآور شد: آن 
لایحه باید به صورت کامل از نظر قانونی و حقوقی بررسی و چکش کاری شود تا 
با روال درســت به مرحله اجرا برسد. در نهایت نیز مقرر شد برای تسریع در امور، 
پیشنهاد تمدید مصوبه مولدسازی، صرفا برای یک  سال در دستور کار شورای عالی 

اقتصادی قرار گیرد.

سانحه هوایی در رزمایش جنوب  شرق
در جریان رزمایش عملیاتی شــهدای امنیت در منطقه ســراوان، ســردار 
مازندرانی طی ســانحه هوایی در جنوب شرق کشور به شهادت رسید. به 
گزارش تسنیم، در جریان رزمایش عملیاتی شهدای امنیت در منطقه سراوان، یک 
پرنده  از نوع هواپیمای  ســبک دچار حادثه شــد  که دو سرنشین داشت. در همین 
زمینه روابط عمومی قرارگاه قدس نیروی زمینی سپاه در اطلاعیه ای اعلام  کرد که 
یک فروند پرنده فوق ســبک از نوع جایرو پلن نیروی زمینی ســپاه در حین انجام 
عملیات رزمی در منطقه مرزی جنوب شــرق «ســیرکان» دچار حادثه شد. سردار 
سرتیپ دوم پاسدار حمید مازندرانی، فرمانده تیپ نینوای استان گلستان و خلبان 
جایرو پلن، برادر پاسدار حامد جندقی از رزمندگان نیروی زمینی سپاه، در این سانحه 
به شــهادت رسیدند. براساس این گزارش پس از حادثه تروریستی پنجم آبان ماه و 
شهادت جمعی از جان برکفان فراجا، رزمایش عملیاتی قرارگاه قدس نیروی زمینی 
ســپاه که قرار بود در نوزدهم آبان ماه برگزار شود، از روز پنجم آبان ماه با تعقیب، 
رصد و انهدام بخشــی از تیم تروریستی شــروع و همچنان در حال اجراست. این 
رزمایش در محیط عملیاتی واقعی برگزار می شود و تا رسیدن به اهداف عملیاتی 

مشخص ادامه خواهد داشت و زمانی برای پایان آن فعلا مشخص نیست.

عارف: آرامش اقتصادی جامعه را بالا ببریم
عارف تأکید کرد: بخش های اقتصادی دولت به ویژه شورای اقتصاد و ستاد 
تنظیم بازار موظف هســتند علاوه بر اتخاذ تصمیمات در راســتای بهبود 
معیشــت مردم، نظارت، هماهنگی و همکاری کافی در راستای ثبات قیمت ها و 
کاهش نرخ تورم را در دستور کار خود قرار دهند. محمدرضا عارف دیروز در جلسه 
شورای اقتصاد با اشاره به تصویب دستورالعمل چارچوب برنامه های صرفه جویی 
در مصرف انرژی با مشارکت بخش خصوصی در جلسه شورای اقتصاد با تأکید بر 
رفع ناترازی های کشــور در گاز و برق به ویژه تا پایان ســال جاری خاطرنشان کرد: 
مردم باید درباره واقعیت های کشور آگاهی کامل یابند و اطلاع رسانی درباره لزوم 
همکاری آحاد جامعه در صرفه جویی مصرف انرژی حائز اهمیت اساسی است، 
چراکه عدم النفع های بخش صنعت و تولید ناشی از ناترازی ها به ضرر و زیان کل 
اقتصاد کشــور منجر می شــود. معاون اول رئیس جمهور همچنین با اشــاره به 
تصویب تفاهم نامه نحوه تأمین اعتبار طرح ضربتی افزایش ۲۵۰ هزار بشکه نفت 
در روز و قدردانــی از هماهنگــی و همدلی وزرا و دســتگاه های مرتبط از جمله 
صندوق توسعه ملی در تأمین مالی این طرح بزرگ نفتی کشور، تأکید کرد: تنظیم 
و تصویب این تفاهم نامه در مدت زمان کوتاه و با توجه به شــرایط کنونی اقتصاد 
کشــور امری حیاتی و بســیار مؤثر در افزایش تولید ناخالــص داخلی و کمک به 
اقتصاد کشور خواهد بود. معاون اول رئیس جمهور با تأکید بر اینکه باید با کاهش 
نوسانات آرامش اقتصادی جامعه را بالا ببریم، تصریح کرد: بخش های اقتصادی 
دولت به ویژه شــورای اقتصاد و ســتاد تنظیم بازار موظف هستند علاوه بر اتخاذ 
تصمیمات در راستای بهبود معیشت مردم و رشد و رونق اقتصادی به ویژه اجرای 
شعار سال، نظارت، هماهنگی و همکاری کافی در راستای ثبات قیمت ها و کاهش 

نرخ تورم را در دستور کار خود قرار دهند.

ادامه دهیدحضرت آقا از شما راضی هستند و گفتند این روند را تقدیر رهبری از مسعود پزشکیان
رئیس دفتر رهبر انقلاب با اشاره به اینکه امسال بیش از ۱۴ میلیون تن گندم 
از زمین های زراعی کشور برداشت شده است، گفت: خوشبختانه ۱۲ میلیون 
تن آن خریداری شده است. حضرت آقا از شما راضی هستند و اظهار رضایت کردند 
و تأکیــد کردند که ایــن روند را ادامه دهید. به گزارش ایرنا، حجت الاســلام محمد 
محمدی گلپایگانی دیروز در آیین «تجلیل از فعالان طرح جهش تولید در دیم زارها» 
که با حضور «مسعود پزشــکیان»، رئیس جمهور، در محل وزارت جهاد کشاورزی 
برگزار شــد، تصریح کرد: حضرت آقا از من خواستند که سلام گرم ایشان را به شما 
ابلاغ کنم، اگر شما هم به بنده وکالت می دهید، متقابلا سلام شما را به رهبر انقلاب 
خواهم رســاند. او با اشاره به آیه ۳۵ سوره ابراهیم که می فرماید «وَإِذْ قَالَ إبِْرَاهِیمُ 
ذَا الْبَلَدَ آمِنًــا وَاجْنُبْنِی وَبَنِیَّ أَنْ نَعْبُدَ الْأَصْنَامَ» گفت: حضرت ابراهیم  رَبِّ اجْعَلْ هَٰ
امتحانات سختی را پشت سر گذاشــت و اما در همه امتحانات الهی پیروز بود. در 
میان همه بنــدگان خداوند ابراهیم را به عنوان دوســت خود برگزید و اما ایشــان 
می فرمایند که خدایا من ذریه خود را در نزد تو و در کنار خانه تو (کعبه) اسکان دادم 
اما از تو دو خواهش دارم، یکی اینکه دل های مردم را متوجه این ســرزمین کنید و 
دیگری اینکه این زمین را از ثمرات خود برخوردار گردانید. رئیس دفتر رهبر انقلاب 
افــزود: خداوند در جای دیگر می فرماید که «الذی اطعمهم من جوع و آمنهم من 
خوف» یعنی همان کس که آنها را از گرســنگی نجات داد و از ترس و ناامنی ایمن 
ســاخت. این آیات نشــان دهنده اهمیت مســئله ارزاق و امنیت برای مردم است. 
محمدی گلپایگانی اضافه کرد: همه نعمت ها از آنِ خداوند هســت و البته شــما 
نمی توانیــد آمار نعمت های خداوند بر خود را بشــمارید، همان طور که ســعدی 
علیه الرحمه می گوید هر نفســی که فرو می رود مُمِدّ حیات است و چون بر می آید 
مُفَرّح ذات. پس در هر نفسی دو نعمت موجود است و بر هر نعمتی شکری واجب. 
او تأکید کرد: خداوند عهده دار ارزاق مردم اســت و روزی ده هر بنده و جنبنده ای در 
زمین و آسمان خداوند است. از همین جاست که اهمیت کشاورزی نمایان می شود، 
چرا که کشاورزان عهده دار رساندن ارزاق خداوند به مردم هستند. البته که کشاورزان 
واسط هســتند و اصل کار با خداســت، اما این موضوع از اهمیت بالایی برخوردار 
اســت. رئیس دفتر رهبر انقلاب با اشــاره به اینکه امســال به کوشش کشاورزان و 
حمایت های وزارت جهاد کشاورزی و ستاد اجرائی فرمان امام بیش از ۱۴ میلیون تن 
گندم از زمین های زراعی کشور برداشت شده است، گفت: خوشبختانه ۱۲ میلیون تن 
آن خریداری شده است. ان شاءاالله که این آمار افزایش خواهد یافت. حضرت آقا از 
شما راضی هستند و اظهار رضایت کردند و تأکید کردند که این روند را ادامه دهید. 
محمدی گلپایگانی تصریح کرد: از دکتر پزشکیان، رئیس جمهور عزیز و محبوب، برای 
حمایت از این طرح تشکر می کنم. همین طور از آقای نوری، وزیر جهاد کشاورزی که 

با پیگیری های خود تمام  مطالبات گندم کاران را پرداخت کردند.

نگاهی به جلسه امروز شورای عالی فضای مجازی و فرصتی برای بررسی مصوبه رفع محدودیت ها در اینترنت

فیلترینگ می رود؟
خبر اخبار

سیـاستسیـاست

وحیده کریمی: آیا امروز مصوبه رفع فیلترینگ از جلســه شــورای عالی فضای مجازی خارج خواهد 
شد؟ چند روزی است که خبر احتمالی رفع فیلترینگ نقل محافل شده که شایعه بررسی این مصوبه 
در جلســه پیش رو را تقویت کرده اســت. مسعود پزشــکیان که در زمان انتخابات از منتقدان جدی 
فیلترینگ بود و همین امر وجه تمایز جدی او با ســایر نامزدهای انتخابات شــده بود، بعد از پیروزی 
در انتخابات هم بر مواضع خود باقی ماند. هرچند در جلســه اول شورای عالی فضای مجازی بحث 
سر وسامان دادن به بازار فیلترشکن ها مطرح شد و انتقادات زیادی را نیز دامن زد . این بحث باب میل 
افکار عمومی نبود؛ زیرا اکثریت متضرر از وضعیت نابسامان اینترنت و فیلترینگ گسترده به دنبال رفع 
محدودیت ها و شنیدن خبر رفع فیلترینگ بودند. بعد از موج نخست انتقادات به خروجی آن جلسه، 
درنهایت شاهد بودیم ستار هاشمی، وزیر ارتباطات و فاطمه مهاجرانی، سخنگوی دولت، بارها از عزم 
دولت برای رفع فیلترینگ گفتند و تأکید کردند که پای وعده خود هســتند و صدای مردم را دراین باره 
شنیده اند و وزیر مربوطه پیگیر نهایی شدن آن است. حتی رئیس جمهور هم در پاسخ به این پرسش که 
آیا فیلترینگ رفع خواهد شد نیز بارها تأکید کرده این اتفاق خواهد افتاد. بنابراین فیلترینگ رفع خواهد 
شد اما چه زمانی؟ زمان دقیق هنوز مشخص نیست اما با توجه به موج اخباری که در این باره در چند 
روز گذشته منتشر شده، انتظار می رود امروز این موضوع مورد بررسی و تصمیم گیری قرار گیرد.به ویژه 
که این روزها اظهار نظر چهره های شــاخص سیاســی در باره رفع فیلترینگ و حمایت از برنامه دولت 
در این زمینه داغ شده است، یکی از چهره هایی که از برداشته شدن گام مؤثر برای رفع فیلترینگ خبر 
داده علی ربیعی است. علی ربیعی در حساب کاربری خود در شبکه اجتماعی ایکس در یادداشتی با 
عنوان «تابوشکنی با وفاق»، نوشت: «اخیرا شاهد انتصاب سه استاندار  عرب،  کرد و  بلوچ در استان های 
خوزســتان، کردستان و سیستان و بلوچستان بودیم. این امر، از آرزوهای دیرین ساکنان این مناطق بوده 
که همواره تاکنون به عنوان تابو محسوب می شده تا آنجا که حتی انتصاب معاون سیاسی استانداران 
اهل سنت نیز ناممکن تلقی می شد. به رغم مقاومت های زیاد با توافق سازی، قدم های مؤثری نیز در 
رفع فیلترینگ برداشته شده است که به زودی شاهد آن خواهیم بود. بازگشت اخراجی های اساتید و 
دانشجویان دانشگاه ها و سهولت فعالیت های اجتماعی که اتفاقی دور از دسترس و ناممکن به نظر 
می رســید، در نهایت اتفاق افتاد و همه اینها به رغم تمامی دشواری ها، نتیجه تفاهم و توافق سازی 
است». رشــیدی کوچی، نماینده سابق مجلس، هم در این زمینه گفته است: «پزشکیان به طور کامل 
اختیار رفع فیلترینگ را دارد. او رئیس شورای عالی فضای مجازی است و به طور کامل قدرت برداشتن 
فیلترینگ را دارد ». علی لاریجانی، عضو حقیقی شــورای عالی انقلاب فرهنگی، که ســابقه سه دوره 
ریاست مجلس را هم در کارنامه خود دارد نیز به تازگی از دیدارش با دبیر شورای عالی فضای مجازی 
و راه حل این شــورا برای حل مسئله فیلترینگ روایت کرده و گفته است: مشکل عمده ای که متدینین 
در مورد فیلترینگ دارند، این اســت که تصاویر مســتهجن در فضای مجازی وجود دارد. ایشان (دبیر 

شــورای عالی فضای مجازی) گفت راه حل هایی هســت. به هرحال عقاید مختلفی وجود دارد. مهم 
این است که از فضای مجازی درست استفاده شود. علی لاریجانی با بیان اینکه کسی دنبال استفاده 
نادرســت و این تصاویر در این فضا نیســت، خبر داد که دبیر شورای عالی فضای مجازی راه حل هایی 
داشــت و گفت دولت تصمیم می گیرد که هم نگرانی متدینین رفع شود و هم فضا باز شود تا راحت 
بتوان کســب وکار راه انداخت. او توضیح داده اســت: به نظر من ۹۵ درصد مــردم به دنبال تصاویر 
مستهجن نیستند، ولی می خواهند سرعت فضای مجازی به گونه ای باشد که کسب وکار خود را به راه 
بیندازند. حالا به خاطر پنج درصد که نمی توانیم اینترنت را ببندیم! آن راهی که دوستان شورای عالی 
فضای مجازی در پیش گرفته اند، تا آنجایی که من شــنیده ام، این بود که ما برای آن ۹۵ درصد کار را 
ســهل می کنیم که بتوانند زمینه کار اقتصادی و علمی هم داشــته باشند. عزت االله ضرغامی، رئیس 
پیشــین سازمان صداوسیما، که حالا عضو شــورای عالی فضای مجازی است نیز در گفت وگو با رادیو 
تهران از کاســبی فیلترشــکن ها انتقاد کرد و گفت: من چون عضو شورای عالی فضای مجازی هستم 
نظراتم را کاملا صریح و روشــن در جلســات مطرح می کنم که معمولا هم اثرگذار است. امروز دیگر 
فیلتری وجود ندارد، فقط گرفتار فیلترشکن هایی هستیم که یک کاسبی جدی را به راه انداخته اند. او 
در ادامه گفت: در بازدید از یک نمایشگاه صنایع دستی وقتی از آنها درباره نحوه عرضه محصولات و 
ارتباط با مشتری سؤال می کردم، بدون استثنا از برنامه هایی نام می بردند که در کشور فیلتر است. بنده 
در جلسه ای بیان کردم مردم با این گرفتاری باید پول بیشتر هزینه کنند برای خرید فیلترشکن تا بتوانند 
تازه به فرض یک کوزه بفروشــند. این عضو شــورای عالی فضای مجازی تأکید کرد: بنده در ماه های 
قبل و دولت های قبل بســیار حرص خوردم به خاطر کارهایی که باید انجام می شد و نشد. ضرغامی 
با انتقاد از فروش فیلترشــکن ها وقتی مجری از او پرســید که آیا وضعیت در این زمینه تغییر خواهد 
کرد گفــت: اتفاقات در مملکت حتما با مطالبات بحقی که مردم دارند به موقع و به درســتی انجام 
خواهد شــد.علیرضا عبداللهی نژاد، رئیس مرکز روابط  عمومــی وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، 
هم در نشســت ویژه کارزارهای رفع فیلترینگ گفت: «موضع رســمی وزارت ارتباطات این است که 
محدودیت های فیلترینگ باید برداشــته شود و گشایش اتفاق بیفتد. ما در لایه های فنی گزارش های 
دقیقی تهیه کرده ایم و در اختیار دولت قرار داده ایم. از اینجا به بعد در دســت رئیس جمهور است و 
ایشــان موضوع را به جد دنبال می کند». عبداللهی نژاد با اشاره به آسیب هایی که فیلترینگ به کشور 
زده است، اذعان داشت: ادامه این وضعیت به مصلحت نیست و امیدواریم که هرچه زودتر خبرهای 
خوبی درباره رفع فیلترینگ بشــنویم. با توجه به ســیگنال های مثبتی که در جریان است و پیامی که 
ربیعی به عنوان دســتیار اجتماعی رئیس جمهوری در شبکه اجتماعی ایکس منتشر کرده، می توان 
امید داشــت آینده نزدیک برای رفع فیلترینگ آن قدرها هم دور نیســت و شاید همین امروز این وعده 

پزشکیان محقق شود یا حداقل زمینه تحققش فراهم شود.

 سخنگوی وزارت امور خارجه در نشست خبری دیروز خود 
تأکید کرد که جمهوری اســلامی ایران هرگونه تجاوز به امنیت 
ملی، تمامیت سرزمینی و حاکمیت ملی خود را با تمام قوا و با 
شدیدترین وجه پاسخ خواهد داد. «اسماعیل بقائی» در نشست 
خبری هفتگی خود با گرامیداشت فرا رسیدن ۱۳ آبان، روز ملی 
مبارزه با اســتکبار جهانی، در بخشــی از سخنان آغازین خود با 
اشاره به شهادت دو خبرنگار دیگر به دست رژیم صهیونیستی 
در هفته اخیر گفت: در یک ســال گذشته رسانه ها و خبرنگاران 
در معرض بدترین جنایت ها و خشونت ها در فلسطین و لبنان از 

سوی رژیم صهیونیستی قرار گرفته اند.

عراقچی به پاکستان می رود
بقائی با اشــاره به رایزنی های تلفنی وزیر خارجه با همتایان 
خود در روزهای گذشــته از ســفر وزیر خارجه ایران به پاکستان 
در آینــده نزدیک خبــر داد. از همه امکانات مــادی و معنوی 
خود برای پاســخ به تجاوزات اخیر رژیم صهیونیستی استفاده 
می کنیم. ســخنگوی وزارت خارجه همچنین در صحبت های 
خود در پاســخ به ســؤالی تأکید کرد ما از همه امکانات مادی 
و معنوی خود برای پاسخ به تجاوزات اخیر رژیم صهیونیستی 

استفاده می کنیم.

اخراجی تا الان انجام نشده است
او همچنین در پاسخ به سؤال دیگری درباره 
تصمیم آلمان برای تعطیلی کنســولگری های 
ایران در شهرهای مونیخ، هامبورگ و فرانکفورت 
و اخــراج دیپلمات های ایرانــی گفت: اخراجی 
تا الان انجام نشــده اســت. بقائــی ادامه داد: 
در روزهــای گذشــته تماس های مســتمری با 
طرف های مقابل انجام شده است، هم در تهران 
و هم برلین گفت وگوهایی انجام شده است. ما 
روشــن کرده ایم که این اقدام آلمان به هیچ وجه 
توجیه پذیر نیســت. او با ارائه توضیحاتی درباره 
رونــد دادگاه و مجازات «جمشــید شــارمهد»، 
سرکرده گروه تروریستی تندر، طبق قوانین ایران 
گفت: تــلاش می کنیم که رونــد ارائه خدمات 
کنســولی به ایرانیــان مقیم آلمــان بدون هیچ 

مشکلی ادامه پیدا کند و تدابیری در این زمینه اندیشیده ایم.

حمایت از حاکمیت ملی و تمامیت سرزمینی کشورها یک اصل 
برای ماست

ســخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به سؤالی مبنی بر 
اینکه «برخی از رسانه های غربی مدعی شده اند که احتمالا ایران 
به تجاوز صهیونیست ها از خاک عراق پاسخ خواهد داد»، تأکید 
کرد: حمایت از حاکمیت ملی و تمامیت سرزمینی کشورها یک 
اصل برای ماست و این را ما در عمل هم ثابت کرده ایم. او تأکید 
کرد: الگوهای پاسخ ما به تجاوزات رژیم صهیونیستی مشخص 
اســت و ما از همه امکانات مادی و معنوی مان برای پاسخ به 
تجاوزات رژیم صهیونیســتی استفاده می کنیم و در این زمینه از 

همه امکانات خود با تمام قوا بهره خواهیم گرفت.

واکنش ما در برابر هر تجاوزی قطعی و قاطع خواهد بود
ســخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به سؤالی مبنی بر 
اینکه برخی از منابع خبری اعلام کردند که اگر آتش بس در غزه 
و لبنان ایجاد شــود، احتمالا ایران به تجاوز رژیم صهیونیستی 
پاســخی نخواهد داد، گفــت: واکنش ما در برابــر هر تجاوزی 
قطعــی و قاطع خواهد بود. او افزود: آنچــه ما اعلام کردیم و 
طی مدت اخیر بارها تکرار کرده ایم، این است که مشکل اصلی 
فارغ از بحث تاریخی که یک معضل ۷۹ ، ۸۰ساله است، مسئله 

اصلی نسل کشــی از سوی رژیم صهیونیستی در غزه و در لبنان 
است. تا زمانی که این وضعیت وجود دارد، منطقه در معرض 
تشــدید ناامنی و گسترش جنگ اســت. این بحثی است که ما 

مطرح کردیم و همیشه دنبال کرده ایم.

از ابتکارها برای توقف جنایات در منطقه حمایت می کنیم
بقائی تأکید کرد: ما همیشــه از ابتکارها و همه تلاش هایی 
که در سطح منطقه و فراتر از منطقه برای توقف این جنایت ها 
در جریان باشــد، حمایت کرده ایم. سخنگوی وزارت خارجه در 
پاســخ به سؤالی درباره اظهارات روز گذشته وزیر خارجه ترکیه 
مبنی بر انتقال پیام آمریکایی ها و اسرائیلی ها از سوی این کشور 
به ایران و اینکه این پیام ها چه بوده اســت، خطاب به خبرنگار 
پرســش کننده گفت: بهتر است این موضوع را از وزارت خارجه 
ترکیه بپرسید. او ادامه داد: ما از تلاش های همه جانبه کشورهای 
دوســت برای جلوگیری از گســترش ناامنی در منطقه و تلاش 
برای توقف نسل کشی رژیم صهیونیستی در غزه و لبنان استقبال 
می کنیم و اقدام ترکیه در ایجاد کارزار منع فروش تسلیحات به 

رژیم صهیونیستی را گام مهمی می دانیم.

کانال تبادل پیام بین ایران و آمریکا مشخص است
بقائی در ادامه تأکید کرد: ما رژیم صهیونیســتی را به رســمیت 
نمی شناسیم و از دیگر سو همان طور که بارها اعلام کرده ایم، کانال 

تبادل پیام بین ایران و آمریکا مشــخص اســت و این کانال سفارت 
ســوئیس در تهران است. ســخنگوی وزارت امور خارجه در ادامه 
گفت وگــوی خود با خبرنــگاران درباره تحلیل های منتشر شــده از 
صحبت های اخیر «کمال خرازی» در رسانه ها درباره احتمال تغییر 
دکترین هسته ای ایران و افزایش برد موشک های ایرانی گفت: موضع 
رسمی ما در رد سلاح های کشتار جمعی و درباره ماهیت صلح آمیز 

برنامه هسته ای جمهوری اسلامی ایران کاملا واضح است.

به هرچه برای دفاع از ایران لازم باشد، مجهز خواهیم شد
او همچنین در بخش دیگری از پاســخ خود به این ســؤال 
گفت: همان طور که در ســخنرانی اخیر مقــام معظم رهبری 
هم تأکید شــد، ما به هرچه برای دفاع از ایران لازم باشد، مجهز 

خواهیم شد.

   انجام سفر گروسی به ایران در دستور کار است
بقائی درباره زمان ســفر مدیــر کل آژانس بین المللی انرژی 
اتمی به تهران گفت: انجام این سفر در دستور کار است. درباره 
تاریخ آن دوســتان ما مشغول صحبت هستند. به محض اینکه 

قطعی شود، خدمت شما اطلاع رسانی خواهم کرد.

در مشورت و گفت وگوی مستمر با آژانس هستیم
او ادامه داد: موضوع رایزنی ها هم مشخص است. مواردی 

وجود دارد کــه آژانس درباره برنامه صلح آمیز هســته ای ما 
مطرح کرده و ما در مشــورت و گفت وگوی مســتمر با آژانس 
هستیم، برای رفع این ابهام ها و سوء تفاهم ها و سفر اخیر آقای 
دکتر غریب آبادی به وین و دیدار او با آقای گروســی در همین 
راستا بود. ســخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی 
ایران همچنین در پاســخ به ســؤالی درباره اخبار منتشر شده 
در زمینــه افزایش حضــور نظامی آمریــکا در منطقه گفت: 
همان طور که در پاســخ به سؤالات قبلی مطرح کردم، حضور 
نظامی آمریکا در منطقه همیشه وجود داشته است و افزایش 
آن به هیچ عنوان تأثیری در عزم و اراده ما برای دفاع از کشــور 

ایجاد نخواهد کرد.

اقدامات ترمیمی ما برای بازگرداندن توازن به محتوای برجام بود
بقائی همچنین در پاســخ به ســؤالی مبنی بــر اینکه طبق 
گزارش های رسانه ای ممکن است که انگلیس اقداماتی را برای 
فعال کردن مکانیسم ماشه علیه ایران انجام دهد، گفت: ما همه 
ســناریوهای محتمل را از مدت ها قبل بررســی کرده ایم. درباره 
واکنش های احتمالی مان تصمیم گیری های لازم اتخاذ شده است 
و همچنین روشن کردیم که هیچ بهانه و هیچ دلیلی برای توسل 
به ســازوکارهایی که در قطع نامه ۲۲۳۱ پیش بینی شــده، وجود 
ندارد، به خاطر اینکه جمهوری اسلامی ایران کماکان پایبند است 
به آنچه تعهد داده بود. او ادامه داد: کارهایی که ما انجام دادیم، 
بیش از یک سال بعد از خروج یک جانبه آمریکا 
بود. در واقع اقدامات ترمیمی ما برای بازگرداندن 
توازن به محتوای برجام بود و واکنشــی در برابر 
اقدامــات طرف های مقابل و خــروج یک جانبه 
آمریــکا از برجام و قصور طرف هــای اروپایی از 

جبران اقدام آمریکا بود.

حضــور و تقویت نظامی آمریــکا در منطقه در 
راستای تنش زایی بیشتر است

این دیپلمات ارشد ایرانی در پاسخ به سؤالی 
درباره ارسال بیشتر تجهیزات نظامی آمریکا در 
غرب آســیا گفت: حضور آمریکا در منطقه یک 
حضور ثبات زداســت. ما بر ایــن موضوع تأکید 
داریم که حضور نیروهای بیگانه به ویژه آمریکا 
باعث افزایش مشکل و تنش در منطقه است. حضور و تقویت 
نظامی آمریکا در منطقه در راســتای تنش زایی بیشتر است و بر 
عزم و اراده ما در دفاع از خود تأثیری نخواهد داشــت. او گفت: 
باید کشورهای منطقه به این نتیجه برسند که برای دفاع از امنیت 
و ثبات لازم اســت با کمک همدیگر موضوعات منطقه ای را به 
پیش ببریم. او در پاسخ به سؤالی درباره اظهارات رئیس جمهور 
اوکراین مبنی بر اینکه براســاس اطلاعات ما موشــکی از سوی 
ایران به روســیه ارسال نشده اســت، گفت: شما می توانید این 
اظهارنظــر را مبنایی بگیرید برای درســتی و صداقت اتهامات 
دیگر. در گذشــته هم مقامات آمریکایی و اروپایی در این زمینه 
مباحثی را مطرح کردند و بر مبنای آن تحریم هایی را علیه ایران 
وضع کردند. این همان چیزی اســت که ما می گوییم تحریم ها 

مشخصا برای آزار رساندن به تک تک ایرانیان وضع شده است.

آلمان تأمین کننده شماره ۲ سلاح  برای رژیم صهیونیستی است
بقائی با اشاره به استفاده رژیم صهیونیستی از این سلاح ها 
برای نسل کشــی فلســطینی ها و انجام جنایت در لبنان گفت: 
کشــورهای تأمین کننده تســلیحات برای رژیم صهیونیستی با 
علم به اینکه این رژیم چنین جنایاتــی را انجام می دهد، اقدام 
به ارسال سلاح برای این رژیم می کنند. او تأکید کرد: آلمان یکی 
از این کشورهاســت. آلمان تأمین کننده شماره ۲ سلاح ها برای 

این رژیم است.

سخنگوی وزارت خارجه:
به هر تجاوزی با شدیدترین وجه پاسخ می دهیم

انتقــاد رئیس قوه قضائیــه از حکم 
جایگزین حبس یک قاضی

احکام قضات، موهن 
و تمسخرآمیز نباشد


